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Z20 联盟（浙江省名校新高考研究联盟）2020 届第一次联考 

英语参考答案 
第一部分：听力（满分 30 分，其中第一节 7.5 分，第二节 22.5 分） 

第一节 1-5 BCABC   

第二节 6-10 ACABC    11-15 ABACC    16-20 CBAAB  

第二部分：阅读理解（满分 35 分, 其中第一节 25 分,第二节 10 分） 

第一节 21-25 CADBC   26-30 DCBBD 

第二节 31-35 CADBE 

第三部分：语言运用（满分 45 分，其中第一节 30 分，第二节 15 分） 

第一节 36-40 CBCBA  41-45 DADCD  46-50 CDAAB  51-55CBBAD 

第二节  

56. invention 57. addicted     58. using          59. it         60. but  

61. as        62. who      63. drinks   64. original    65. has been kept 

第四部分：写作（共两节，满分 40 分） 

第一节：应用文写作（满分 15 分） 

一、评分原则 

1. 本题总分为 15 分，按 5 个档次给分。 

2. 评分时，先根据文章的内容和语言初步确定其所属档次，然后以该档次的要求来衡量、确定或调

整档次，最后给分。 

3. 词数少于 60 和多于 100 的，从总分中减去 2 分。 

4. 评分时，应注意的主要内容为：内容要点、应用词汇和语法结构的丰富性和准确性及上下文的连

贯性。 

5. 拼写与标点符号是语言准确性的一个方面，评分时，应视其对交际的影响程度予以考虑。英美拼

写及词汇用法均可接受。 

6. 如书写较差，以至影响交际，将分数降低一个档次。 

二、各档次的给分范围和要求 

档次 描述 

第五档 

（13～15 分） 

完全完成了试题规定的任务。 

•覆盖所有内容要点； 

•应用了较多的语法结构和词汇； 

•语法结构或词汇方面有些许错误，但为尽力使用较复杂结构或较高级

词汇所致；具备较强的语言应用能力； 

•有效地使用了语句间的连接成分，使全文结构紧凑； 

完全达到了预期的写作目的。 

第四档 

（10～12 分） 

完全完成了试题规定的任务。 

•虽漏掉 1、2 个次重点，但覆盖所有主要内容； 

•应用的语法结构和词汇能满足任务的要求； 
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•语法结构或词汇方面应用基本准确，些许错误主要是因尝试较复杂语

法结构或词汇所致； 

•应用简单的语句间连接成分，使全文结构紧凑； 

达到了预期的写作目的。 

第三档 

（7～9 分） 

基本完成了试题规定的部分任务。 

•虽漏掉一些内容，但覆盖部分主要内容； 

•应用的语法结构和词汇能满足任务的要求； 

•有一些语法结构或词汇方面的错误，但不影响理解； 

•应用简单的语句间连接成分，使全文内容连贯； 

整体而言，基本达到了预期的写作目的。 

第二档 

（4～6 分） 

未恰当完成试题规定的任务。 

•漏掉或未描述清楚一些主要内容，写了一些无关内容； 

•语法结构单调、词汇项目有限； 

•有一些语法结构或词汇方面的错误，影响了对写作内容的理解； 

•较少使用语句间的连接成分，内容缺少连贯性； 

信息未能清楚地传达给读者。 

第一档 

（1～3 分） 

 

未完成试题规定的任务。 

•明显遗漏主要内容，写了一些无关内容，原因可能是未理解试题要求； 

•语法结构单调、词汇项目有限； 

•较多语法结构或词汇方面的错误，影响对写作内容的理解； 

•缺乏语句间的连接成分，内容不连贯； 

信息未能传达给读者。 

0 分 
未能传达给读者任何信息：内容太少，无法评判；写的内容均与所要

求内容无关或所写内容无法看清。 

三、试题具体要求 

（一）内容要点： 

1. 对演讲主题的理解；        

2. 提出建议和号召。 

（二）应用词汇和语法结构的情况： 

1. 使用与主题相关的词汇； 

2. 能够使用恰当的语法结构。 

（三）上下文的连贯性： 

按照内容要点展开写作，使用恰当的连接词或表达法使文章内容连贯。 

四、One possible version: 

Hello, everyone! I’m glad to have this chance to share some ideas about garbage classification with you.  

To my understanding, the earth is home to every individual, and it’s our duty to protect the 

environment voluntarily. By sorting the waste, we can not only reduce pollution but also conserve energy, 

which will pave the way for recycling of valuable recourses. 

For the sake of our environment and life, we are expected to learn to sort the rubbish and make it a 

habit. Every individual can make a difference and let’s bring a brighter future for the planet! 

Thank you! 
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第二节: 概要写作（满分 25 分） 

一、评分原则：  

1. 本题总分为 25 分，按 5 个档次给分。  

2. 评分时，先根据所写概要的内容和语言初步确定其所属档次，然后以该档次的要求来衡量、确定

或调整档次，最后给分。  

3. 词数少于 40 的和多于 80 的，从总分中减去 2 分。  

4. 评分时，应主要从以下四个方面考虑：  

（1）对原文要点的理解和呈现情况；  

（2）应用语法结构和词汇的准确性；  

（3）上下文的连贯性；  

（4）对各要点表达的独立性情况。  

5. 拼写与标点符号是语言准确性的一个重要方面，评分时，应视其对交际的影响程度予以考虑。  

6. 如书写较差以致影响交际，可将分数降低一个档次。 

二、各档次的给分范围和要求 

档次 描述 

第五档 

（21～25 分） 

理解准确，涵盖全部要点。 

能准确使用相应的语法结构和词汇。 

有效地使用了语句间的连接成分，使所完成的概要结构紧凑。 

完全使用自己的语言。 

第四档 

（16～20 分） 

理解准确，涵盖绝大部分要点。 

所使用语法结构和词汇方面可能有些许错误，但完全不影响意义表达。 

比较有效地使用了语句间的连接成分，使所完成的概要结构紧凑。 

有个别整句抄自原文。 

第三档 

（11～15 分） 

理解较为准确，涵盖大部分要点。 

所使用语法结构和词汇方面可能有些许错误，但不影响意义表达。 

应用简单的语句间连接成分，使上下文内容连贯。 

出现两句以上整句抄自原文现象。 

第二档 

（6～10 分） 

理解有些误差，仅涵盖半数要点。 

有些语法结构和词汇方面的错误，影响了意义的表达。 

较少使用语句间的连接成分。 

出现两句以上整句抄自原文现象。 

第一档 

（1～5 分） 

 

没有理解原文，造成概要内容与原文主题不符 

有较多语法结构和词汇方面的错误，严重影响了意义的表达 

缺乏语句间的连接成分，全文内容不连贯 

多个句子抄自原文 

0 分 白卷、内容太少无法评判或所写内容与所提供内容无关 
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三、One possible version: 

Living in the public gaze, stars suffer from great pressure. （要点 1）What’s worse, anxiety over their 

public appearance robs them of the objective self-image, which leads to the feeling of isolation in the long 

term. （要点 2） While being tracked has been a headache to celebrities for centuries, modern cameras and 

the Internet make it harder to be famous nowadays. （要点 3. 4） However, by dealing with the stress 

wisely, stars still can stay popular and happy. （要点 5） 

 

 

听力原文： 

Text 1 

M: I can’t find my new tie. I need it for tonight’s party. 

W: Let’s look for it later. Right now, I need your help fixing this shelf before I paint it. 

Text 2 

W: If you had listened to me, we’d be at the party. Move over. I’ll drive. 

M: I was sure I knew the way here. I’ll turn around. 

Text 3 

W：Nick, why don’t you come and join us this afternoon? There’ll be a lot of fun.  

M：I’d love to, but I’ve got an exam. 

W: What about tomorrow afternoon？ 

M: Saturday is OK. 

Text 4 

M:Gary, will you please pick up little Tom from school.  

W:I’m sorry. I’m afraid not. 

M: Why? 

W:A patient has just arrived. He was badly hurt in a traffic accident, I’m going to operate on him at once. 

Text 5 

W: David said he bought a new car with five thousand dollars. 

M: What kind is it? 

W: A BMW. I’m not sure what model. 

M: Are you sure? A BMW for five thousand? Sounds pretty cheap to me! 

Text 6 

W: Martin, you look terrible. 

M: Yes, I feel terrible. I'm really tired. 

W: How come? 

M: It’s the job. I’m having a lot of problems. 

W: So you don’t like your job. 

M: No. I really like the work. It’s interesting and exciting and I make my own decisions. 

W:So, what’s the problem then? 

M: The hours, I suppose. You know, I like to run the office, but I don’t have anyone to help me take care of 

all the small problems. I have to do the typing, the paperwork, the advertising and other things.  
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W: Why don’t you talk to your boss? 

M: Because he is never here. He spends most of his time in Hong Kong. 

W: Are you satisfied with your salary? 

M: It’s not too bad but the salary is not the problem. 

W: Well, you know, you are the manager of a new company, of course you’re busy. 

M: I just hope it’s not always this busy. 

Text 7 

M: Wow, your coats got very dirty. Did you fall? 

W: Yes. I had a terrible experience on the underground train when I was on the way to work. I tell you, a 

man came up to me and pulled out a knife. He pointed it right at me. 

M: Oh, no! Are you all right? Did he hurt you?  

W: No, he didn't, but he took my handbag. 

M: Then what happened? What did you do? 

W: I caught hold of his knife, and he pushed me to the floor. 

M: Oh, no! Why did you catch hold of his knife! That's dangerous. 

W: I don't know. I didn't think.  

M: What did the other passengers do? Did they help you? 

W: Yes. Two men ran after the robber and held him.  

M: Did the police come? 

W: Yes. The police were called, and two policemen came and took the robber to the police station. 

M: What a story! Thank God you are all right. 

Text 8 

M: What's the book you just picked up?  

W: The sociology Professor Smith uses in his course.  

M: You’d better read it if you want to pass the course. 

W: But it costs $ 40. I simply can’t afford it. 

M: Did you check the used book section here? Maybe they have it. 

W: No, they don’t. I’ve asked. 

M: Why don’t you get it from the library? 

W: Are you joking? I’ve been trying for months and it’s always out. There are more than 45 students in this 

course and every single one wants the book. 

M: Listen, you know my roommate Henry, don’t you? He took the same course last year and I believe he 

owns the book. I’ll ask him if he’ll lend it to you. 

W: Oh, Tom, that would solve everything. 

Text 9 

W: Will you be having Thanksgiving at home or going to your mother’s place?  

M: Mum and Dad want to have all the family back home this year. So that’s where we’ll be. How about you? 

W: I plan to have everyone over to my place this year. It’s really a lot of work. But I love having my family 

all together.  

M: You are such a good cook. I bet your family love coming to your place too.  
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W: I don’t do all the cooking myself. I think everyone will enjoy a little more, if they each bring something 

they’ve made. 

M: Do you have traditional dishes that you serve each year? I know our family does. 

W: Yes, we do. We always have turkey and dressing, and of course sweet potatoes. I think those are 

traditional dishes for most families. There is fruit salad we have every year and everyone looks forward 

to my pumpkin pie. 

M: What do the men do when you women are doing the cooking?  

W:It’s the same every year, football. They watch one game after another on Thanksgiving. I tell them that 

they ought to go out and get some exercise, but they just can’t.  

M: I know a lot of men are like that. 

Text 10 

This is Ned Weatherbee, your weatherman. This afternoon heavy rain fell in our town. The big storm 

caused a lot of damage, and traffic came to a complete stop. The storm is now over and the clean-up can begin. 

Now let’s look at the weather report for tomorrow and the weekend. Friday will be warm and sunny 

during the day and cool at night. Temperatures will be in the sixties during the day and in the forties at 

night. You won’t need a heavy coat, but take a jacket to work.  

The weather on Saturday will be nice in the morning and cloudy in the afternoon. It’ll probably rain at night. 

These showers are quite normal during the spring. So you will have clear weather to do some gardening on 

Saturday morning. Sunday will be cold and windy, and maybe it will snow in the mountains. If you are 

planning to go there, don’t forget your boots and jackets. And now for sports, here is Matthew Delaney. 


